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Protokół nr 7/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu  14 maja 2019 r.  w Urzędzie Miasta 

Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 
 

Czas  trwania posiedzenia 9.00 – 9.30. 
 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji. 

2. Łośko Magdalena   – Członek Komisji 

3. Olszewski Grzegorz  – Członek Komisji 

4. Żukowska Maria  – Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył: 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która  zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokółu  nr 6/2019  posiedzenia Komisji. 

4. Sprawozdanie z realizacji w 2018 r. zadań określonych w Miejskiej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

5. Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2019 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

7. Sprawy bieżące. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
  

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 3. Przyjęcie protokółu nr 6/2019 posiedzenia Komisji. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 6/2019 z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z realizacji w 2018 r. zadań określonych w Miejskiej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych za 2018 r. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 

 

Pytania i dyskusja.   
 

Grzegorz Olszewski: 

Str. 68 – „Wspieranie rodzin oraz wspomaganie rozwoju dzieci i młodzieży.  

Wzmacnianie rodzin, podnoszenie poziomu ich funkcjonowania, udzielanie 

pomocy rodzinom będącym w kryzysie, rozwijanie systemu wsparcia”.  

Zainteresowały mnie tutaj zapisy, że  „8 rodzin zrezygnowało ze współpracy 

przed osiągnięciem zakładanych celów”, a  „1 rodzina w ogóle nie podjęła 

współpracy”.  Z czego to wynika? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Nikogo nie można zmusić do skorzystania z opieki społecznej. Nie ma 

przymusu pomocy, przymusu leczenia. Z pomocy społecznej trzeba chcieć 

skorzystać, chyba że sąd narzuci taką konieczność, ale to dotyczy innego 

rodzaju pomocy, np. umieszczenie w ośrodku, czy leczenie.  
 

Maria Żukowska: 

Nie każdy chce korzystać z pomocy społecznej. Często jest tak, że tam, gdzie 

można otrzymać pieniądze, to rodzic przychodzi, ale gdy jest terapia, trzeba 

skorzystać z pomocy psychologicznej, z tym jest już gorzej. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Właśnie chodzi o tego psychologa…  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Pomoc społeczna, to nie tylko działania finansowe, a generalnie ludzie są 

zainteresowani tymi aspektami finansowymi.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Jest taka grupa ludzi, tak zwani biorcy… 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Są ludzie, którzy przyjmują pomoc, ale są i tacy, którzy uważają, że ta pomoc 

nie jest im potrzebna w takiej formule, że sami sobie poradzą.  Natomiast jeżeli 

chodzi o udzielenie pomocy, czy wsparcia psychologicznego, czy leczenie 

kogokolwiek, to w Polsce leczenie jest dobrowolne i bezpłatne. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Str. 68 pkt 7.7– „W związku z wieloma problemami dotykającymi rodziny 

współpracowano m.in. z kuratorami zawodowymi II Zespołu Służby 

Kuratorskiej przy Sądzie Rejonowym w Inowrocławiu…”. Jak pan ocenia tę 

współpracę? Co pan o tym myśli? Mam trochę rozeznania, też z nimi 

współpracuję i chciałbym posłuchać w tym temacie pana… 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Mówimy o kuratorach społecznych, czy zawodowych? 

 

Grzegorz Olszewski: 

O jednych i o drugich. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jeżeli chodzi o kuratorów, to już powstały różne historie. Niedawno taki jeden 

negatywny przykład ze Śląska był pokazywany w telewizji…..   Znam szefową 

kuratorów u nas i po tym reportażu była w szoku, bo u nas każdy kurator, który 

wchodzi w środowisko, to nie jest  tak, że on czegoś nie widzi… Jeżeli jest jakaś 

sytuacja, on od razu pisze notatkę i wysyła do odpowiednich służb.  My na 

Komisji Alkoholowej mamy często wnioski od kuratorów. Wchodzą  

w środowisko i reagują, sygnalizują, że jest tak, czy tak… Ja jestem zadowolony 

z pracy naszych kuratorów. Jeśli są np. jakieś zastrzeżenia, to trzeba nawiązać 

kontakt z szefową kuratorów i sobie wyjaśnić sprawę… 

 

Grzegorz Olszewski: 

Głównie chodzi o to, że są takie przypadki, że dzieci nie realizują obowiązku 

szkolnego, czy obowiązku nauki. W tym jest problem, nie zawsze to jest 

skuteczne… 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Mnie się z kuratorami bardzo dobrze współpracuje. Możliwe, że był jakiś 

przypadek… Jeżeli chodzi o MOPS i Wydział, to  mamy bardzo dobre kontakty. 

Nie zdarzyło się,  żeby nie reagowali. Jest notatka i wysłanie odpowiednich 

służb… Musimy jednak też mieć świadomość, że kurator ma takie środki 

prawne, jakie ma, czyli nie może zmusić… Jest wyrok sądu, to chodzi  

i sprawdza…   
 

Grzegorz Olszewski: 

Nie wszyscy działają skutecznie… 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jest wiele sytuacji rodzinnych, gdzie to właśnie my powinniśmy reagować 

zgłaszając pewne sprawy do odpowiednich służb. Można to też zrobić 

anonimowo.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

W tych materiałach mamy dość szczegółowo rozpisany opis realizowanych  

zajęć warsztatowych. Czy dzieci i młodzież chętnie uczestniczą w tych 

zajęciach? Jak wygląda frekwencja? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

To zależy jakie warsztaty. Jak są organizowane warsztaty dla tych grup liderów 

w ramach programów, to jest bardzo dużo wolontariuszy, jest duże 

zainteresowanie.  Jest duża grupa młodzieży, która bardzo chętnie uczestniczy. 

Natomiast tam, gdzie są trudności w rodzinie, to prężnie działają nasze świetlice 

socjoterapeutyczne… 
 

Maria Żukowska: 

Te świetlice socjoterapeutyczne bardzo się sprawdzają, mają alternatywę… 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Średnio w każdej świetlicy jest 20 dzieci i obłożenie jest pełne. Pobyt tych 

dzieci w świetlicy, to jest po pierwsze, wyrwanie się z tego środowiska, a po 

drugie to jeszcze występuje ten element, że jest ten posiłek dodatkowo. Zatem, 

że dzieci  oprócz tego, że mają zajęcia zorganizowane,  mają pomoc w lekcjach,  

to jeszcze jest to coś… 

 

Grzegorz Olszewski: 

Są rodzice, którzy dowożą swoje dzieci z obszarów wiejskich do naszych szkół, 

na naszym terenie, a powodem jest często bardzo wcześnie otwarta świetlica  
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i również późno zamykana, co dla rodziców pracujących zawodowo  jest bardzo 

korzystne, bo dziecko ma opiekę. 

 

Maria Żukowska: 

Są przypadki, kiedy w wakacje niektórzy rodzice się dopytują, kiedy wreszcie 

będą świetlice otwarte. Dzieci bardzo dobrze czują się w tych świetlicach. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2018 r.? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 13/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2018 r. 

 

Ad 5.  Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2019 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła propozycje tematów do planu pracy 

Komisji na II półrocze 2019 r.: 

Wrzesień 

- Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze  

2019 r. 

Październik 

- Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na terenie Miasta 

Inowrocławia. 

Listopad 

- Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia  na 2020 r. 

- Ustalenie planu pracy Komisji na  I półrocze 2020 r. 

Grudzień 

- Przyjęcie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020. 

Punkty stałe: 

- Sprawy wymagające opinii Komisji. 

- Sprawy bieżące. 
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Innych propozycji tematów członkowie Komisji nie zgłosili. 

 

Kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji na II półrocze 2019 r.? 
  

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 14/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu planu pracy Komisji na II półrocze 2019 r. 

Projekt planu stanowi załącznik nr 4 do protokółu.  
 

Ad 6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Nie było. 
 

Ad 7. Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 

 

 
 

Protokółowała 

Dorota Trojanowska 

 

 


